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 خبر جدید درباره 
یارانه ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی

هشتمین یارانه پس از جراحی اقتصادی دولت 
در اردیبهشت ماه طبق روال هر ماهه بیستم آذرماه 
پرداخت خواهد شد؛ آن هم با این تفاوت که به یک 
استان یارانه جدید تعلق نخواهد گرفت. آن طور 
که مقامات دولتی اعلام کرده اند، اجرای آزمایشی 
طرح کالابرگ در استان هرمزگان آغاز شده و در 
صورت موفقیت آمیز بودن آن، طرح کالابرگ در 
کل کشور اجرا خواهد شد. به نظر می رسید یارانه 
آذرماه و به عبارتی یارانه ای با طعم یلدا، آخرین 
یارانه نقدی باشد که مردم دریافت می کنند و بعد 
از این یارانه، مردم سراسر کشور مجبور به دریافت 
کالابرگ هستند اگرچه دولت چندان با پرداخت 
کالابرگ موافق نیست و بیشتر مدافع پرداخت 
یارانه نقدی است. حتی رئیس سازمان برنامه و 
بودجه هم گفته بود که سال آینده دولت یارانه 
۴۰۰ هزار تومانی پرداخت می کند اما محمدرضا 
پورابراهیمی، نماینده مجلس در گفت وگویی 
اعلام کرده پرداخت یارانه نقدی همچنان ادامه 
دارد و زمان اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی 
در سطح کشور به سال آینده موکول شد. این 
نماینده مجلس تاکید کرده که علت عدم توزیع 
کالابرگ یا همان کوپن الکترونیک این است که 
زیرساخت های اجرای کالابرگ الکترونیکی در 
کشور مهیا نیست و برای همین پرداخت یارانه 
نقدی ادامه دارد که در این شرایط، بنا به گزارش ها 
از اردیبهشت ماه امسال تاکنون، ۳ میلیون و ۲۰۰ 
هزار نفر به جمع یارانه بگیران اضافه شدند البته 
سازمان هدفمندی یارانه ها در اطلاعیه اخیر خود 
اعلام کرده که کل افراد محذوف اردیبهشت 
۱۴۰۱، ۵ میلیون و ۹۳۰ هزار نفر بودند که از این 
تعداد ۴میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در سامانه حمایت 
درخواست بازبینی ثبت کردند. از این تعداد ۳ 
میلیون نفر در دهک های درآمدی ۱ـ۹ شناخته 
شدند و مجدداً یارانه ایشان برقرار و معوقات یارانه 
به حساب سرپرست خانوار واریز شد.  به گزارش 
خبرآنلاین، در همین رابطه، حسینی، سخنگوی 
ستاد هدفمندی یارانه اعلام کرده؛ با توجه به آنکه 
دهک بندی خانوار توسط وزارت کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی انجام شده است؛ بنابراین مسئولان این 
وزارتخانه در جریان موضوع هستند و افرادی که 
به دهک اعلامی اعتراض دارند، همچنان می توانند 
از طریق سایت وزارت رفاه درخواست بازبینی و 
بررسی دهند، چنانچه جزو دهک یک تا ۹ قرار 

گیرند، مشمول یارانه می شوند. 
 

 وعده معاون وزیر نفت 
برای حل مشکل بنزین سوپر

معاون وزیر نفت گفت: تعمیرات پالایشگاه 
شازند منجر به عرضه کم بنزین سوپر در جایگاه ها 
شده که مشکل تا چند روز آینده برطرف می شود 
و مدتی است که زمزمه کمبود بنزین سوپر در 
جایگاه های سوخت کشور پیچیده و رانندگانی که 
برای دریافت بنزین سوپر به جایگاه های سوخت 
مراجعه می کنند، با کمبود آن مواجه شدند و 
این موضوع موجب شده تا رانندگان با مشکلات 
فراوانی روبه رو شوند.  جلیل سالاری در این زمینه 
افزود: با توجه به اینکه تمامی سوخت های کشور از 
پالایشگاه شازند تغذیه می شود، چند روزی است 
که تعمیرات پالایشگاه باعث عرضه کم بنزین 
سوپر در جایگاه های سوخت شده است و یکی 
از واحدهای عملیاتی بنزین سوپر در پالایشگاه 
شازند نیازمند تعمیرات اضطراری بود و ما مجبور 
شدیم این واحد را از سرویس خارج کنیم بنابراین 
چند روزی است که کار تعمیرات اضطراری این 
واحد آغاز شده و ما به صورت شبانه روزی و بدون 
یک ساعت وقفه در کار در حال انجام کارهای 
تعمیراتی هستیم.  به گفته معاون وزیر نفت و 
مدیر عامل شرکت پخش فرآورده های نفتی، ۴ 
الی ۵ هزار بشکه که متعلق به یکی از واحدهای 
بزرگ این پالایشگاه در حال تعمیر قرار گرفته و 
قرار است تا هفته آینده این واحدها به مدار تولید 
سوخت متصل شوند.  به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان، سالاری گفت: تمامی بنزین های عرضه 
شده در جایگاه دارای کیفیت بالایی هستند 
و چه بسا از بنزین سوپر هم درجه و کیفیت 
مطلوبی دارند، به طوری که  شاخص بنزین ها در 

جایگاه های کشور در حد بالاتری قرار دارند.
 

 درآمد ارزی کشور 
۱۰ میلیارد دلار زیاد  شد

اقتصاد ی مجلس گفت:  رئیس کمیسیون 
اجرای طرح ترانزیت شمال غرب به جنوب شرق، 
در  اولیه  کارشناسی  برآورد های  براساس 
کمیسیون اقتصادی، سبب  شده درآمد ارزی 
کشور سالانه ۱۰ میلیارد دلار افزایش یابد. 
به گزارش  تسنیم،  محمدرضا پور ابراهیمی 
داورانی در تشریح نشست دیروز )دوشنبه ۱۴ 
آذرماه( کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی با حضور بذرپاش وزیر پیشنهادی راه 
و شهرسازی، گفت: اصلی ترین موضوعات در 
خصوص ماموریت های وزارت راه و شهرسازی 
بود که نخستین موضوع آن بحث مسکن است 
که به شدت برای مردم نگرانی ایجاد کرده است. 
رئیس کمیسیون اقتصاد ی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه متاسفانه به اهداف قانون جهش 
تولید مسکن به عنوان سند توافقی بین مجلس و 
دولت و همچنین تعهدات دولت سیزدهم که در 
برنامه های رئیس جمهور ارائه شد، دسترسی پیدا 
نکرده ایم، ادامه داد: افزایش سرسام آور قیمت 
مسکن و اجاره بها را شاهدیم و در اوضاع کنونی 
رفع این مشکل از دغدغه های اصلی محسوب 

می شود.

اخبــــارکوتـــاه

رکورد جدید برای سکه و طلا
رئیس اسبق اتحادیه طلا و سکه با بیان این که 
قیمت ها در بازار رکورد زد، گفت: دو عامل افزایشی 
نرخ ارز و اونس جهانی طلا را دیروز در بازار داشتیم 
که موجب بالا رفتن قیمت ها شده است و باعث شد 
که رکورد قیمت ها در بازار طلا زده شد و امروز هر 
گرم طلای ۱۸عیار وارد کانال یک میلیون و ۶۰۰ 
هزار تومان شد. در بازار سکه نیز سکه بهار آزادی، 
نیم سکه و ربع سکه کانال جدید قیمتی را تجربه 
کردند، به طوری که سکه بهار آزادی در بازار با 
قیمت ۱۷ میلیون و ۸۵ هزار تومان، نیم سکه ۱۰ 
میلیون و ۳۰ هزار تومان و ربع سکه ۷ میلیون و ۲۰ 
هزار تومان به فروش رفت.  در همین رابطه، محمد 
کشتی آرای، رئیس اسبق اتحادیه طلا و جواهر در 
گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین درباره وضعیت 
دیروز بازار طلا و سکه گفت: دیروز با توجه به این که 
دوشنبه بود و بعد از تعطیلی بازارهای جهانی، اونس 
جهانی در شروع کار با ۱۱ دلار افزایش همراه بود و 
نوسانات معمول ارز نیز وجود داشت. وی افزود: این 
دو عامل افزایشی باعث شد که دیروز قیمت طلا و 
سکه نسبت به روز قبل از آن با افزایش همراه باشد و 
قیمت هر گرم طلای ۱۸عیار به کانال یک میلیون و 
۶۰۰ هزار تومان صعود کرد که می توان گفت رکورد 
جدید قیمتی است.  رئیس اسبق اتحادیه طلا و سکه 
تصریح کرد: قیمت سکه نیز دیروز به ۱۷ میلیون و 
۷۵۰ هزار تومان رسیده که نسبت به روز پیش از آن 
با افزایش همراه بوده است.  کشتی آرای عنوان کرد: 
در مجموع دو عامل افزایشی نرخ ارز و اونس جهانی 
طلا را دیروز در بازار داشتیم که موجب بالا رفتن 
قیمت ها شده است. به این ترتیب، قیمت هر گرم 
طلای ۱۸عیار به یک میلیون و ۶۰۸ هزار تومان رسید 
که یک رکورد جدید قیمت است.  او در پاسخ به این 
پرسش که آیا قیمت طلا در کانال جدید می ماند یا 
به کانال قبلی برمی گردد؟ متذکر شد: تا این لحظه 
که طلا به این قیمت رسیده است، اما امکان دارد که 
تا پایان معاملات روز با تعدیل قیمتی همراه شود، 
ولی به نظر می رسد که قیمت ها در همین سطح باقی 
بماند.  رئیس اسبق اتحادیه طلا و سکه با بیان این که 
حباب سکه دیروز نسبت به روز قبل از آن با ۱۰۰ 
هزار تومان افزایش همراه بود، گفت: حباب سکه روز 
یکشنبه در محدوده ۲ میلیون تومان بود، ولی در حال 
حاضر حباب سکه ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان است.  
کشتی آرای افزود: دلیل بزرگ شدن حباب سکه این 
است که وقتی قیمت ها افزایش پیدا می کند، قسمتی 
از افزایش قیمت هیجانی می شود و این موضوع باعث 
بالا رفتن حباب سکه می شود. همان طور که دیدیم، 
این اتفاق هم امروز افتاد.  رئیس اسبق اتحادیه طلا و 
سکه در پاسخ به این پرسش خبرگزاری خبرآنلاین 
که چرا سیاست های دولت برای کنترل بازار تاکنون 
موثر نیفتاده است، عنوان کرد: بعضی از مسائل 
اقتصادی شاخص دارد و عامل بیرونی یا عاملی که 
بگوییم دست کسی در کار باشد، نیست.  کشتی آرای 
افزود: زمانی که قیمت اونس جهانی طلا افزایش پیدا 
می کند، ارتباطی به دولت یا بانک مرکزی ندارد. 
قیمت جهانی طلا تحت تاثیر عوامل اقتصادی خود 
است و وقتی با افزایش همراه می شود، خود به خود 
روی بازار طلای ایران اثر می گذارد البته قیمت ارز 
در اختیار دولت و بانک مرکزی است و آن ها هم با 
شاخص های خود، قیمت را تحت مدیریت و کنترل 
قرار می دهند. اگر هم تا الان بانک مرکزی کنترل ها را 
نداشت، به طور مسلم قیمت ها خیلی بیشتر می شد.  
رئیس اسبق اتحادیه طلا و سکه عنوان کرد: در حال 
حاضر بانک مرکزی قیمت ها را تحت کنترل دارد و به 
همین دلیل هم پریروز دیدیم که قیمت دلار افزایش 
آن چنانی نداشته است. اما عامل قیمت جهانی طلا 
باعث شد که قیمت طلا و سکه در بازار ایران افزایش 
یابد.  کشتی آرای در پاسخ به این پرسش که در 
دوره ای قیمت سکه به ۱۵میلیون تومان افزایش 
یافت، اما پس از آن دوباره در برهه ای شاهد بودیم که 
قیمت سکه تا سطح ۱۰ میلیون تومان هم پایین آمد. 
با توجه به این که سکه هم اکنون در مرز ۱۸میلیون 
تومان قرار گرفته، آیا می توان امیدوار بود که دوباره 
شاهد ریزش قیمت سکه همچون گذشته باشیم؟ 
گفت: آن زمان که این اتفاق افتاد، قیمت اونس 
جهانی طلا تا کانال ۲ هزار دلار رفته بود، اما پس از آن 
۴۰۰ دلار کاهش پیدا کرد و به کانال یک هزار و ۶۰۰ 
دلار آمد.  وی افزود: در حال حاضر این شرایط قابل 
پیش بینی نیست. هم اکنون قیمت اونس جهانی در 
محدوده یک هزار و ۸۰۰ دلار است و به نظر می رسد 
اونس طلا فعلا این کانال را حفظ کند.  رئیس اسبق 
اتحادیه طلا و سکه تصریح کرد: اتفاقی که افتاده، این 
است که سکه هم اکنون به رقم ۱۷ میلیون و ۷۵۰ 
هزار تومان افزایش یافته است که این رقم، رکورد 
جدید قیمتی است. یعنی تاکنون یک چنین قیمتی 
را برای یک قطعه سکه نداشتیم.  کشتی آرای با بیان 
این که امروز قیمت ها رکورد جدیدی را داشتند، 
عنوان کرد: امروز قیمت هر گرم طلای ۱۸عیار یک 
میلیون و ۶۰۸ هزار تومان شده است و هیچ وقت این 
قیمت ها ثابت نخواهد بود. این نوسانات جزئی از 
بازار است و این اتفاقات در مسائل اقتصادی وجود 
دارد و ممکن است هر کالای دیگری هم دچار این 

نوسانات شود. 

ذرهبیـــــن

آرمان ملی – صدیقه بهزادپور: همزمان با کاهش نسبی 
قیمت مرغ خبر از افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ شده است دلیل 
آن هم نوسانات قیمت گذاری قیمت جوجه یک روزه، طی دو تا 
سه ماه آینده عنوان شده و نهایتا کارشناسان براین باورند که در 
صورت نبود سیاست های حمایتی دولت در این خصوص افزایش 

قیمت مرغ و تخم مرغ در بازار حتمی خواهد بود. 
 دلیل نوسان قیمت مرغ و تخم مرغ

رضا ترکاشوند، مدیرعامل سابق اتحادیه سراسری مرغداران 
تخمگذار کشور در این باره به »آرمان ملی« گفت: نوسان قیمت 
مرغ و تخم مرغ همواره به دلایل مختلفی چون شرایط حاکم بر 
شهرهای مختلف و نحوه زندگی مردم هر منطقه وجود داشته است 
اما در مجموع نوسانات قیمت مرغ و تخم مرغ از آغاز سالجاری با 
حذف نرخ ارز ترجیحی شدت گرفت با وجود اینکه دولت قول داده 
بود تا برخی از محصولات از جمله مرغ و تخم مرغ را مورد حمایت 
خود قرار دهد اما این امر عملیاتی نشد، هر چند مرغداران و فعالان 
در این صنعت تاکنون قیمت این دو محصول را به غیر از یک یا 
دو بار بیشتر از نرخ مصوب در بازار عرضه نکرده اند که آن هم به 
دلیل این بوده که سرمایه گذاری در این صنعت دراز مدت است 
و خریدها و جوجه ریزی ها که از جمله مراحل نخست در فروش 
مرغ و تخم مرغ است پیش از افزایش قیمت های حاصل از حذف 
ارز ترجیحی صورت گرفته است ولی هم اکنون بسیاری از فعالان 
به مرحله سرمایه گذاری مجدد و جوجه ریزی اولیه رسیده اند اما با 
توجه به قیمت های موجود جوجه های یک روزه دیگر ادامه مسیر 
و فعالیت در این حوزه برایشان به صرفه نخواهد بود و راهی جز 
کنار رفتن از این بخش یا افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ در آینده 
ندارند.  او افزود: مجموعه های فعال در این صنعت ضررده بوده اما 
به دلیل اینکه همچنان با نرخ خرید مواد اولیه قبلی در حال ادامه 
کار هستند در بازار حضور دارند اما در صورت تداوم چنین روندی 
هیچ صرفه اقتصادی و توجیهی برای ادامه کار ندارند.  ترکاشوند 
در باره دلیل افزایش بیش از حد قیمت تخم مرغ گفت: با توجه به 
افزایش قیمت اقلام مختلف در کشور، قیمت تخم مرغ از زمان 
حذف ارز ترجیحی و درمجموع اعِمال افزایش قیمت ها در سطوح 
مختلف، افزایش چندانی نداشته است و به نظر می رسد که افزایش 
قیمت تخم مرغ بیش از حد نصاب و معقول صورت گرفته است در 
حالی که حتی کمتر از آنچه که باید رشد قیمت داشته باشد شاهد 

افزایش قیمت این محصول بوده ایم.
 شرط عدم افزایش قیمت در ماه های آینده

مدیرعامل سابق اتحادیه سراسری مرغداران تخم گذار ضمن 
اشاره به کاهش نسبی قیمت مرغ اضافه کرد: افزایش قیمت مرغ 
و تخم مرغ در ماه های آینده حتمی خواهد بود البته ممانعت از 
رشد انفجارگونه این دو محصول در گروه کنترل قیمت جوجه 
یک روزه توسط دولت و عوامل تاثیرگذار بر این امر است هر چند 
فعالان در این صنعت نیز ناچار از این امر هستند در صورتی که در 
بسیاری از موارد به عرضه مرغ زنده و تخم مرغ کمتر از نرخ بازار 
پرداخته اند تا بتواند تعادلی در میزان عرضه و تقاضا ایجاد کنند.  
این فعال صنف مرغداری توضیح داد: توزیع کالابرگ الکترونیکی 
و گنجانده شدن این دو محصول در این طرح از جمله وعده هایی 
بود که به منظور حمایت از مردم جهت قراردادن مرغ و تخم مرغ بر 
سر سفره های مردم داده شد اما هیچ اقدام عملیاتی در این زمینه 
صورت نگرفت و خرید مرغ و تخم مرغ برای بسیاری از مردم خارج 
از توان و قدرت خریدشان است.  او بیان کرد: از آنجا که سیکل 
تولید مرغ و تخم مرغ در کشور بالاست تقریباً همواره وضعیت 
باثباتی در بازار در این زمینه وجود دارد و اگر جوجه ریزی های 
کمی و کیفی خوبی در دوره جدید صورت گیرد قیمت این دو 
محصول نیز در بازار کنترل خواهد شد در غیراین صورت از 
افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ گریزی نیست هر چند فعالان 
در زمینه صنعت مرغداری و تولید تخم مرغ طی جلساتی که با 
مسئولان داشته اند امیدوار هستند تا روند تولید با حمایت های آن 
تقویت شود تا طی ۲ تا ۳ ماه آینده ناچار به افزایش قیمت نباشیم.  
ترکاشوند بیان کرد: در شرایط فعلی هزینه های تولید تخم مرغ با 
قیمت عرضه آن متناسب نیست و ادامه این روند منجر می شود 
تولیدکنندگان از چرخه تولید خارج شوند به طوری که برخی از 
تولیدکنندگان به دنبال حذف گله های خود هستند و سیستم 
قیمت گذاری تخم مرغ واقع بینانه نیست اگر تولید کنندگان بیش 
از ۵۰ درصد نهاده های مورد نیاز خود را قرار باشد از بازار با ارز 
آزاد تامین کنند باید هر کیلوگرم تخم مرغ در واحد های مرغداری 
با قیمت معقول به فروش برسد تا برای تولیدکنندگان صرفه 

اقتصادی داشته باشد. 
 علت عجیب افزایش قیمت مرغ منجمد !

حسین دماوندی نژاد، معاون امور دام و طیور وزارت 

جهادکشاورزی دراین باره گفت: مجوز واردات هیچ مرغی از سال 
گذشته صادر نشده و به دلیل اینکه در سال گذشته شرایط عرضه 
مرغ بسیار نابسامان بود و به هر حال در جهت تنظیم بازار دولت 
موظف بود که مقادیر کمبود مرغ را با واردات تامین کند این مجوز 
سال گذشته صادر شد و البته عدد آن هم اصلاح شد و رویکرد 
ما تولیدات داخلی بود و برهمین مبنا هم مجوز صادرات توسط 
وزارت جهادکشاورزی داده نشد یا مجوزهایی که داده شد کنسل 
شد.  معاون امور تولیدات دامی وزارت جهادکشاورزی در خصوص 
مرغ های منجمد در بازار نیز گفت: فروشگاه های زنجیره ای 
ماه های پیش مقادیری مرغ دریافت کردند و در سردخانه ها 
موجود است و به صورت محدود عرضه می شود. همچنین قیمت 
مرغ منجمد را اصلاح کردیم و افزایش دادیم که تقاضا به مرغ گرم 

هدایت شود. بنابراین هم عرضه این مرغ را محدود کردیم. 
 شرایط تولید و صادرات جوجه یک روزه

او در بخش دیگری از صحبت هایش به وضعیت تولید جوجه 
یکروزه نیز اشاره کرد و گفت: در ماه آبان ۱۰۹ میلیون جوجه 
ریزی صورت گرفته و از حدود ۱۹۰ روزی که از اجرای طرح 
اصلاح ساختار اقتصادی در زیر بخش دام و طیور می گذرد با 
رویکرد جدیدی مواجهیم که عبور از فضای ارز ترجیحی به 
نیمایی، مبنای تولید، تقاضا برای محصولات صنعت طیور 
مدل های جدیدی را می طلبد که به سرعت این اصلاحات لازم 
را انجام دادیم همچنین در ارتباط با تولید جوجه مکانیزم های 
کنترلی نیز اعمال شده است.  دماوندی نژاد گفت: خرید مرغ 
آرین را در دستور کار داریم و برای سایر سویه ها نیز وزارت 
جهاد پیگیری های لازم را انجام داده است همچنین در ستاد 
تنظیم بازار این موضوع مطرح شده و امید است که مصوبه لازم 
را اخذ شود و برای سایر سویه ها این خرید اتفاق بیفتد.  معاون 
وزیر جهادکشاورزی بیان کرد: به تولیدکنندگان و زنجیره های 
بزرگ گوشت اجازه دادیم که گوشت مرغ تولیدی را ذخیره 
کنند زیرا از ما درخواست کرده بودند که اجازه ذخیره سازی را 
به آنها بدهیم تا پایان سال بتوانند آن را عرضه کنند. ظرف یکی 
دو روز آینده تصمیمات جدیدی در ارتباط با جمع آوری سایر 
سویه ها مرغ تولیدی گرفته خواهد شد و پیگیر آن هستیم که 
محقق شود.  دماوندی نژاد افزود: برای جوجه یکروزه و تخم مرغ 
نطفه دار، سویه آرین بدون هیچ منعی صادرات آزاد است. در 
ارتباط با سایر سویه ها هم منعی نداریم اما به علت قیمت تمام 
شده که در کشور ما بالاتر است امکان صادرات برای همه فراهم 
نیست و سیاست های حمایتی ما دوجانبه و در جهت حمایت از 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان است. قطعا با جمع آوری مرغ 

مازاد قیمت مرغ افزایش پیدا نمی کند. 
 عرضه مرغ کمتر از نرخ مصوب

مهدی یوسف خانی رئیس اتحادیه پرنده و ماهی گفت: هم 
اکنون هر کیلو مرغ گرم ۱۰ تا ۱۳ هزار تومان کمتر از نرخ مصوب 
عرضه می شود. قیمت کنونی هرکیلو مرغ زنده ۳۵ هزار تومان و 
مرغ گرم ۵۰ تا ۵۵ هزار تومان است. او قیمت کنونی هرکیلو ران 
مرغ ۵۰ هزار تومان، سینه با کتف ۱۰۰ هزار تومان و فیله مرغ 
۱۱۰ هزار تومان اعلام کرد و با توجه به ازدیاد عرضه و تولید در 
برابر کاهش تقاضا، هرکیلو مرغ ۱۰ تا ۱۳هزار تومان کمتر از نرخ 
مصوب است.  رئیس اتحادیه پرنده و ماهی افزود: توزیع روزانه 
حداکثر هزار تن مرغ در استان تهران انجام خواهد شد و با استمرار 
روند فعلی عرضه پیش بینی می شود که قیمت مرغ مجدد در بازار 
کاهش یابد بنابراین پشتیبانی امور دام باید اقدام  به جمع آوری 

مرغ مازاد از سطح بازار کند. 

»آرمان ملی« به بررسی قیمتی بازار مرغ و تخم مرغ می پردازد؛ 

درِ باغ سبز کاهش قیمت مرغ

نعلوارونهمنتقداندرماجرایعادلانهسازییارانهها
۱۴۰۱ تحت عنوان  /۹  پیرو درج مطلبی در تاریخ۶/
»سرگردانی دولت برای بهبود معیشت« جوابیه ای از سوی 
سازمان برنامه و بودجه به دفتر روزنامه ارسال شد            که عینا 

درج می گردد: 
با اجرای تکلیف قانونی طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه 
یارانه ها و پرداخت یارانه نقدی ۴۰۰ و ۳۰۰ هزارتومانی به 
جامعه هدف از اردیبهشت ماه برخی از جریان های سیاسی 
با این عنوان که دولت باید کالابرگ الکترونیکی پرداخت 
می کرد انتقادها از شیوه اجرای آن را استارت زدند و اکنون 
که دولت پرداخت کالابرگ الکترونیکی را به طور آزمایشی 
در استان هرمزگان شروع و اعلام کرده در صورت اجرای 
موفق طرح و رضایت مصرف کنندگان این طرح را به صورت 
سراسری اجرا خواهد کرد همان جریان در یک استاندارد 
دوگانه در شیوه انتقاد دولت را به سرگردانی در اجرا متهم 
کرده اند.  این در شرایطی است که به  صراحت در قانون 
بودجه ۱۴۰۱ آمده است که دولت از طریق کالابرگ یا به 
هر طریق دیگر اختلاف قیمت سبد کالا های اساسی که در 
اختیار مردم قرار می گیرد را جبران نماید.  بر اساس جزء ۱ 
بند ص تبصره ۱ قانون بودجه سال ۱۴۰۱  به دولت اجازه 

داده شد در سال ۱۴۰۱ تا معادل سقف ردیف )۱۸( جدول 
مصارف تبصره )۱۴( قانون مذکور را از طریق تأمین منابع 
مابه التفاوت ارز ترجیحی برای واردات کالاهای اساسی، 
دارو و تجهیزات مصرفی پزشکی اختصاص دهد. همچنین، 
دولت مکلف گردید برای کالاهایی که قصد دارد از سبد 
ارز ترجیحی حذف   نماید، قبلًا ترتیبات قانونی جبران 
زیان رفاه مصرف کننده برای کالاهای اساسی را از طریق 
کالابرگ الکترونیکی و در امور پزشکی از طریق بیمه ها و به 
طرق جایگزین مطمئن به انجام برساند.  در اجرای تکلیف 
فوق الذکر، طرح »مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها« 
با رویکرد تغییر نرخ ارز واردات کالاهای اساسی مشمول از 
ترجیحی به نیمایی و پرداخت یارانه های مربوط به صورت 
مستقیم به مصرف کنندگان نهایی در چارچوب جامعه هدف 
تعیین شده )۴۰۰ هزار تومان سه دهک اول و ۳۰۰ هزار 
تومان ۶ دهک بعدی(، اجرا گردید. براین اساس ضمن حذف 
رانت ها و کاهش تخلفات موجود در چرخه تأمین و توزیع 
کالاهای اساسی، امکان بازتوزیع عادلانه منابع حاصله به 
جامعه هدف و جبران افزایش هزینه های مصرف کنندگان 
ناشی از تغییر نرخ ارز کالاهای مصرفی نهایی فراهم گردیده 

است.   از سوی دیگر، چنانچه از متن قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
ملاحظه می گردد مجلس شورای اسلامی در قانون، دولت را 
به دادن کالابرگ اجبار نکرده؛ بلکه در قانون آمده است که 
دولت از طریق کالابرگ یا به هر طریق دیگر اختلاف قیمت 
سبد کالا های اساسی که در اختیار مردم قرار می گیرد را 
جبران نماید؛ لذا هدف دولت، اجرای موفق طرح و جلب 
رضایت مصرف کنندگان بوده و در زمینه توزیع یارانه از طریق 
کالابرگ نیز موضوع در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با 
همکاری وزارت امور اقتصاد و دارایی، وزارت تعاون و کار 
و رفاه اجتماعی، وزارت جهاد کشاورزی و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و دیگر دستگاه ها در حال برنامه ریزی و 
انجام تدارکات لازم برای اجرای این طرح است.  به دلیل 
پیچیدگی های اجرای طرح کالابرگ علاوه بر لزوم فراهم 
نمودن زیرساخت های مربوطه، اجرای پایلوت طرح برای رفع 
اشکالات احتمالی ضروری بوده و هم اینک طرح در مرحله ای 
است که مقرر شده از پایلوت های شهری خارج شده و به طور 
آزمایشی در سطح استان هرمزگان نیز، اجرا شود و در نهایت 

در سراسر کشور به اجرا درآید. 
 مرکز اطلاع رسانی، روابط عمومی و امور بین الملل

احتمالورشکستگیمخابراتدرصورتعدمتأمینمنابعلازم
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات معتقد است اگر برای 
مخابرات منابع تامین نشود، عملا ورشکست می شود و از 
آنجاکه اپراتورهای دیگر نیز از مخابرات سرویس دریافت 
می کنند با مشکل روبه رو می شوند؛ این موضوع مربوط به امروز 
نیست و در شهریور ماه ابلاغ شده بود.  عیسی زارع پور، وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات اظهار کرد: طی ۱۱ و ۱۲ سال 
گذشته تعرفه مخابرات افزایش پیدا نکرده بنابراین امکان 
توسعه وجود ندارد؛ بارها نیز در کمیسیون های مجلس حاضر 
شدیم تا پاسخگوی این باشیم که چرا مخابرات حقوق پرسنل 
را پرداخت نمی کند، چرا ایثارگران را تبدیل وضعیت نمی کند، 
و... هزینه های مخابرات افزایش پیدا کرده اما درآمدها و 
تعرفه های آن طی ۱۰ سال ثابت مانده است.  او ادامه داد: ۱۰ 
هزار تومان شهرستان، ۱۵ هزار تومان مرکز استان و ۲۰ هزار 

تومان نیز برای تهران آبونمان در نظر گرفته شده البته این رقم 
حداقل کارکرد است به این معنا که فردی که پیش از این در 
تهران ۳۰ هزار تومان پول تلفن پرداخت می کرده، هنوز نیز 
۳۰ هزار تومان می پردازد و مبلغ اضافه ای نمی دهد و فردی 
که در شهرستان تاکنون ۱۰ هزار تومان پول تلفن می داده 
هنوز نیز ۱۰ هزار تومان می دهد اما فردی که کمتر از این 
اعداد استفاده کند، حداقل مبلغ از وی گرفته می شود زیرا 
هزینه نگهداری هر خط تلفن برای مخابرات بیش از ۲۵ تا ۳۰ 
هزار تومان است و از آنجاکه مخابرات اکنون نمی تواند این رقم 
را تامین کند، امکان توسعه وجود ندارد و در تهران نمی تواند 
خط تلفن واگذار کند و با وجود گذشت چندماه اما مخابرات 
هنوز نتوانسته حقوق پرسنل را پرداخت کند.  وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در پاسخ به این پرسش که آیا افزایش 

آبونمان تلفن ثابت نباید در بودجه دیده می شد، توضیح داد: 
این موضوع به بودجه ارتباطی ندارد و وزارت ارتباطات متولی 
تعرفه گذاری است حتی این موضوع در ستاد تنظیم بازار نیز 
تایید شده است و شورای رقابت با مخابرات اختلاف حقوقی 
دارد و موضوعات پیش آمده ارتباطی با این مباحث ندارد؛ ما 
براساس مصوبه شورای رقابت این تصمیم را گرفتیم زیرا تلفن 
انحصاری است و شورای رقابت باید درباره آن اظهار نظر کند، 
شورای رقابت در خرداد ماه سال گذشته دستورالعملی را 
تصویب و چارچوبی را برای نرخ گذاری مخابرات تعیین کرد ما 
نیز براساس این چارچوب قیمت گذاری کردیم البته شورای 
رقابت معتقد است این مصوبه مربوط به سال ۱۴۰۰ بوده و 
این موضوع برای امسال باید در شورای رقابت بررسی می شد 

که این موضوع نیز قابل حل است.

   در حال حاضر نرخ تورم بالای 50 درصد و نرخ سود بانکی 20 درصد است و این شرایط انگیزه ای برای جذب سرمایه در بانک ها ایجاد نمی کند
   روس ها  در زمان جنگ با اوکراین با تکیه بر ابزار بهره بانکی برای مدیریت تورم توانستند نرخ تورم را در شرایط جنگ کنترل کنند

جوابیه


